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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 11. november 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1 (B 6) (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besva-

res af børne- og socialministeren. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pernille Skip-

per (EL). 

Spørgsmål nr. 1: 

”Ministeren bedes redegøre for, hvad det vil koste at permanentgøre initiativet 

om efterværn, som det er aftalt i satspuljeaftalen, hvis det fastlægges som en 

rettighed i Serviceloven.” 

Svar: 

Der er med satspuljeaftalen for 2017 afsat midler til at etablere en national enhed mod 

vold i nære relationer. Den nationale enhed får bl.a. til opgave at drive efterværnsakti-

viteter med psykologhjælp i form af sociale netværk til voldsudsatte og deres børn.  

 

Det er ikke muligt på nuværende tidspunkt at foretage økonomiske beregninger af, 

hvad det vil koste at permanentgøre initiativet som en ret i serviceloven. For at sådan-

ne beregninger skal kunne foretages, vil det være nødvendigt bl.a. at have klarhed 

over, hvilket serviceniveau der skal være i en eventuel ret til efterværn, herunder ek-

sempelvis frekvensen af efterværnsaktiviteter, omfanget af opgaver til eksempelvis 

kommunen, krisecentermedarbejdere, frivillige mv. Disse informationer foreligger ikke 

på nuværende tidspunkt, idet det vil være op til udbudstageren af den nationale enhed 

at fastsætte de konkrete rammer for, hvordan efterværnsaktiviteterne skal oprettes og 

gennemføres i praksis.  

 

Hertil kommer, at beregningerne for efterværnsaktiviteterne også vil afhænge af i hvil-

ket omfang disse benyttes, hvilket der først vil være klarhed over, når der er indsamlet 

erfaringer om brugen af efterværnsaktiviteterne.  
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